
 

 

 
Skolebestyrelsesmøde  
Mandag den 16. august kl. 17.00-20.00 
Mødet afholdes fysisk Hollændervej 3 
Mødet starter med rundvisning i den gule bygning – Kort spisepause mellem kl. 18.30-18.45 

 

Forældrerepræsentanter: 

• Camilla Arent – udtræder af bestyrelsen 

• Filip von Spreckelsen – udtræder af bestyrelsen 

• Jette Hyldal Deichman 

• Louise Krogh - afbud 

• Michael Andersen – udtræder af bestyrelsen 

• Rasmus Edelberg - udeblev 

• Sune Wæsel 

• Susanne Nørlund Munk – permanent indsuppleret 

 

Suppleanter: 

• Janne Hansen - udeblev 

 

Elevrepræsentanter: 

• Kamille (9. årgang) – udtræder af bestyrelsen 

• Liva (7. årgang) – afventer valg i elevrådet 

Medarbejderrepræsentanter: 

• Claus Aatoft Klub Fortet 

• Lasse Skjerlie Gilling, lærergruppen 

Ledelsesrepræsentanter: 

• Jens Zachariasen 

• Kristian Lohmann 

• Michael Halvorsen 

• Martin Hasselgreen – konstitueret SFO leder 

 
 
 



 

 

Tidsplan 
Ca. 

Status 
& Bilag Referat – Del 1 Ansvar 

Navn 
    

 
17.30 

 
Beslutning 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 
 
Skolebestyrelsen var ikke beslutningsdygtig.  
 
Punkter markeret med rødt i dette referat er således besluttet alene 
af dette skolebestyrelsesmøde, men skal genbekræftes som endelige 
beslutninger ved næste skolebestyrelsesmøde, med en 
beslutningsdygtig bestyrelse, i forbindelse med godkendelse af dette 
referat. 
 
Skolebestyrelsen godkender at Camilla Arent, Filip von Spreckelsen og 
Michael Andersen udtræder af skolebestyrelsen. 
Skolebestyrelsen godkender at Susanne Nørlund Munk indtræder 
permanent i skolebestyrelsen. 
Sune afklarer med Janne Hansen, om hun også ønsker at indtræde i 
skolebestyrelsen, eller vil fortsætte som suppleant. 

 
Formand 

 
17.35 

 
Beslutning 

Bilag 

 
2. Godkendelse af referat 

• Referatet d. 1. juni 2021 
 
Godkendt 

 

 
 

Kristian 

 
17.40 

 

 
Beslutning 

 

 
3. Konstituering af skolebestyrelsen 
 

Suppleringsvalg – fastlæggelse af mødekalender/årshjul for 
skolebestyrelsen og Skolebestyrelsens deltagelse i kommende 
forældremøder på udvalgte årgange i skoleåret 2021/2022 
 
Der indkaldes til orienteringsmøde om suppleringsvalg til 
skolebestyrelsen d. 7. september kl. 17.00-18.00, hvor der 
efterfølgende er skolebestyrelsesmøde. Sune sender 
oplæg/information om skolebestyrelsesarbejdet til skolens 
forældre, hvorefter ledelsen forestår den formelle indkaldelse 
m.v. 
 
Skolebestyrelsens konstituering udskydes til næste 
skolebestyrelsesmøde. Indtil da fortsætter Sune som formand. 
Ledelsens forslag til møderække (indsat nederst i referatet) 
godkendes.  
 
0. årgang afholder forældremøde d. 24. august, hvor Sune 
kommer rundt i klasserne. 

 
 
 

 
Bestyrelsen 

 

 
18.45          

 

 
Drøftelse 

 

 
4. Vurdering og indhentning af Covid-efterslæb 

Maria Jahns (lærer og danskvejleder) deltog under dette punkt. 

 
Ledelsen 

 



 

 

 
Skolebestyrelsen er optaget af, hvordan skolen forholder sig til 
elevernes skolegang under det sidste halvandet års nedlukning. 
 
Lasse fortalte, at man i matematik på alle årgange har testet 
eleverne fagligt. De samlede resultater ser fine ud. Testene tages 
digitalt og følges op med materiale som er tilpasset den enkelte 
elevs faglige niveau. 
Der forsøges etableret et udvidet samarbejde med Frederiksberg 
Gymnasium på 8. og 9. årgang. 
 
Maria fortæller, at der er særligt to punkter der er fokus på i 
forhold til danskundervisningen; de supplerende ressourcer som 
er udlagt til hvert årgangsteam og den danskfaglige 
kompetenceudvikling som der er brug for i dansklærergruppen. 
De supplerende ressourcer bruges til at hjælpe de elever som har 
det svært i undervisningen, men også til eleverne som har brug for 
ekstra udfordringer. 
 
Der har været afholdt klassekonferencer for alle årgange, hvor alle 
elever i hver enkelt klasse er gennemgået fagligt i samarbejde 
med vejledere og ledelse. 
Der er lagt supplerende ressourcer ud til alle årgangsteams, som 
giver mulighed for at lave målrettede indsatser på de enkelte 
årgange i dansk og matematik. 
Fra 4.- 9. klasse har vi konverteret den understøttende 
undervisning til to lærere i klassen i to lektioner om ugen. 
Tidligere var den understøttende undervisning på 4.-6. årg. 
konverteret til en lærer og en pædagog i klassen. 
Til foråret bliver det muligt for lærerne at lave fagdage i udvalgte 
fag, hvor der vurderes at være et fagligt efterslæb. 
 
Skolebestyrelsen opfordrer til at skolen gennem ledelsen og/eller 
lærerne i de enkelte fag og klasser informerer om vurderinger af 
elevernes eventuelle corona-efterslæb, indsatser og løsninger til 
skolens forældregruppe, således at den enkelte forældre let kan få 
betryggende sikkerhed for at eleverne faktisk måles på om de har 
lært det de skal – og at der sættes ind, hvis det ikke er tilfældet. 

     
   19.00 

 

 
Beslutning 

 
5. Byggeri – genhusning 

Renoveringen af den røde bygning lader til at følge planen ift. 
opstart.  
Solafskærmning er undervejs i den gule bygning. Forventeligt 
monteret omkring efterårsferien. 
På rundvisningen blev der spurgt til om den ny ventilation i den 
gule bygning var tændt, hvilket det bekræftes at den er. (Det var 
den manglende ventilation, der var årsag til et Arbejdsmiljøpåbud 
som førte til renoveringen). 
Næste byggemøde er d. 26. august. 
Samarbejdet med KOMPAN angående helhedsplanen for 
skolegården går fint fremad og der er aftalt møde mellem 
KOMPAN og arbejdsgruppen/elevrådet d. 7. september.  
Hvis KOMPAN kan deltage på skolebestyrelsesmøde samme aften 
vil det være godt. Jens forhører sig hos KOMPAN. 

 
Sune/Jens 

 
 

                                    



 

 

19.15 
                   

Orientering 
 
 
 
 

    
 
 
    
 

                        

6. Meddelelser  
 

Elevrepræsentanter: 
Ikke til stede ved dagens møde 
 
Medarbejderrepræsentanter:   

• Lærerrepræsentant: 
Det går godt med klassesammenlægningen på 8. årg. Der 
er arrangeret tur til Bornholm med et godt program, hvor 
Michael Halvorsen og Martin Hasselgreen er 
gennemgående personer på øen. 
Program og informationer kommunikeres ud om kort tid.  
Derudover skal klasserne på kajaktur, mountainbiketur og 
på lasertur. 
Klassernes opleves som gode. Energiniveauet er højt - og 
også lidt for højt til tider.  
Nye kollegaer på skolen føler sig godt modtaget på skolen. 
Der er tilknyttet mentorer til de nye medarbejdere, så de 
ved hvor de kan hente informationer mm. 
Skoleplanen er ved at blive implementeret som 
styringsværktøj for skolerne på Frederiksberg og det går 
fint på Ny Hollænderskolen. 
Der er blevet valgt ny arbejdsmiljørepræsentant samt ny 
TR-suppleant. 

 
• Pædagog Fortet:  
SFO er som noget nyt blevet samlet på Hortensiavej. 
Fortet har været opdelt i lang tid og er nu endelig samlet 
igen. Det har været fantastisk at komme afsted på 
kolonier. 
Hverdagen er blevet mere normaliseret og minder mere 
om Fortet som det var engang. Børnene trives i Fortets 
”nye” gamle udgave. 
Der har været en forældrehenvendelse fra 4. årgang om 
rimeligheden af at børnene må forlade Klubben. 
Forældrene har fået svar på henvendelsen fra Fortets 
personale. 

 
Fortets ledelse:  
En medarbejder fra Fortet er gået bort i sommerferien. 
Den mere almindelige hverdag på Fortet har medført klager over  
støjen fra Fortet fra naboerne.  
Den understøttende undervisning fra 4. -9. årgang er organiseret  
på en ny måde, så pædagogerne har eleverne en hel dag en gang  
om måneden. 
 
SFO ledelse: 
SFO er blevet samlet på Hortensiavej, hvilket har været  
kommunikeret ud til forældregruppen. Organisatorisk giver det  
nogle fordele for SFO’en i forhold til det samlede SFO-tilbud. I den  
forbindelse har SFO arbejdet med en ny teamstruktur. 
Derudover arbejdes der på at der skal ansættes en ny SFO-leder. 
Arbejdstilsynet har været på uanmeldt besøg i SFO. De har fokus  
på de følelsesmæssige krav i arbejdet (primært pga. ensomhed i  
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arbejdet grundet covid-19). Tilsynet kommer til opfølgende møde i  
denne uge. 
SFO-ledelsen er ikke overrasket over de beskrevne udfordringer og  
der arbejdes allerede med problematikkerne. 
 
Skolens ledelse:  
Afslutningen på sidste skoleår var enormt hektisk og trak store  
veksler på vores personale og særligt på det teknisk-  
administrative personale. Alle var godt brugte da personalet gik på  
sommerferie. 
Efter sommerferien var meget ikke helt klar og det har været  
vanskeligt at mødes med personalet grundet lokaleforholdene.  
Ved skolestart lykkedes det lige akkurat at få alle lokaler klar til at  
modtage eleverne. 
Derudover er skolestarten kommet godt i gang og der er nu åbnet  
op for at Hollændervej kan bruges som Shared Space.  
Skolen er startet op med normale skemaer uden helt særlige  
Covid-19 restriktioner. Indtil nu har vi været ramt af et par Covid- 
19 tilfælde i to klasser. 
Der er startet fem nye lærere på skolen (én er en gammel kending)  
og der har været fokus på at få alle godt i gang på skolen. 
På 8. årgang er der endnu ikke elever der har meldt sig ud af  
skolen på baggrund af klassesammenlægningen. 
Der afholdes møde om fremtidens skole d. 25. august –  
tilmeldingsfrist er d. 18. august. 

     
       Formanden/medlemmer: 
       Ikke noget 

                               

 
 
 

 
 

Jens 
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Best. 
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19:30 
 
Beslutning 

 
7. Kommunikation fra mødet samt punkter til dagsorden for 

kommende møder 
 
Der udsendes information om suppleringsvalg til skolebestyrelsen       
fra Sune og formel indkaldelse til informationsmøde fra ledelsen. 

  
 

 
19.35 

 
Orientering 

 
8. Eventuelt 

Drøftelse om dagsordenen for skolebestyrelsesmøderne, så vi får 
mere indhold og mindre drift/meddelelser. Meddelelsespunktet 
udgør ved næste møde. 
 

 
Alle 

 

 
 

 
 

 
 

 
 



 

 

 
 
 

  
Ledelsen udkast til møderække i skoleåret 
2021/2022 
 
Tirsdag d. 17. august kl. 17-20 
Tirsdag d. 7. september kl. 17-20 
Tirsdag d. 5. oktober kl. 17-20 
Tirsdag d. 2. november kl. 17-20 
Tirsdag d. 7. december kl. 17-20 
Tirsdag d. 11. januar kl. 17-20 
Tirsdag d. 1. februar kl. 17-20 
Tirsdag d. 1. marts kl. 17-20 
Tirsdag d. 5. april kl. 17-20 
Tirsdag d. 3. maj kl. 17-20 

       Tirsdag d. 7. juni kl. 17-20 
 

 

 
 
 

 
 

                                                            
 

    
    

 
 
 
 
Styrelsesvedtægt for Frederiksberg Kommunes skolevæsen  
 
https://www.frederiksberg.dk/sites/default/files/2020-
02/Styrelsesvedtaegt_Frederiksberg_Kommunes_skolevaesen_2019.pdf 
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